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Източник: Bgonair.bg 

 

Заглавие: Японци откриха иновативна технология за рециклиране на пластмаса 

 

Те са се фокусирали върху използването на алкохоли и железен трихлорид 

 

Линк: https://www.bgonair.bg/a/5-science/356618-yapontsi-otkriha-inovativna-

tehnologiya-za-retsiklirane-na-plastmasa 

 

 
 

Текст: Иновативен технологично и финансово достъпен метод за 

деполимеризация на PET пластмаса (полиетилен терефталат) изобретиха учени 

от японския университет Tokyo Metropolitan University. 

 

Както пише списание Industrial Chemistry & Materials (ICM), изследователите са се 

фокусирали върху използването на алкохоли и железен трихлорид в ролята на 

катализатор. 

 

Експертите подчертават, че новата технология е в състояние да извърши 

селективна деполимеризация на PET от текстилни отпадъци, състоящи се от 

синтетични влакна, смесени с памук. Такива тъкани трудно се обработват по 

обичайния начин. 
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Катализаторът може да се използва и за разлагане на PET в пластмасови 

отпадъци, пише Planet Today. 

 

Източник: Investor.bg 

 

Заглавие: Терзиев: Под 10% ще падне депонирането на отпадъци в Столичното 

предприятие за преработка 

 

На територията на Столична община има 240 незаконни сметища, като все 

още не е премахнато нито едно от тях 

 

Линк: https://www.investor.bg/a/516-politika/400284-terziev-pod-10-shte-padne-

deponiraneto-na-otpadatsi-v-stolichnoto-predpriyatie-za-prerabotka 

 

 
 

Текст: Под 10% ще падне депонирането на отпадъци в Столичното предприятие 

за преработка след подписването на нови договори за оползотворяване на РДФ 

(твърдо гориво от отпадъци). Това каза столичният кмет Васил Терзиев по време 

на пресконференция, цитиран от БТА. 

 

„Когато споделихме за нашите планове да свалим депонирането на отпадъци от 

90%, нещо което заварихме, до под 10% до края на тази година, бяхме обвинени 

в лъжа, че няма как да стане“, каза Терзиев. 

 

Той увери, че е засилен контролът и на входа на завода. До края на октомври 

трябва да бъдат пуснати новите обществени поръчки за сметоизвозване. 

 

Васил Терзиев припомни, че от 2025 г. контейнерите за разделно събиране на 

отпадъци ще бъдат 10 хил., като целта е ефективно боклукът да се разделя и да 

се събира правилно още там, където се генерира, а не в завода.   

 

Многократно са нараснали приходите от рециклируеми материали, стана ясно 

от думите на директора на завода за отпадъци Николай Савов. От 15 юли до 1 

септември 2023 г. те са 26 хил. лева, а за същия период на 2024 г. са в размер на 

367 хил. лв.  

 

Столичният кмет коментира и въпроса с незаконните сметища на територията 

на Столична община. Все още никое от тях не е премахнато, като в момента се 

работи по спиране на запълването им чрез контрол и отстраняване на причините 

за възникването им. За целта фирмите, които извозват едрогабаритни и 

строителни отпадъци, трябва да имат по-лесен достъп до регламентирани 

сметища, където да извозват тези отпадъци. Идентифицирани са подходящи 

парцели и се работи по довършване на проект за мощности за едрогабаритен 

и строителен отпадък, стана ясно още от думите на Терзиев. 

 

„До момента сме открили около 240 незаконни сметища, като количеството 

боклук е четири пъти повече, отколкото на депото във „Враждебна“, което е една 

планина“, посочи Терзиев. 
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Източник: Актуално 

 

Заглавие: Най-голямото екодело в Швеция: Кралицата на боклука е на съд 

 

Линк: https://www.actualno.com/europe/naj-goljamoto-ekodelo-v-shvecija-

kralicata-na-bokluka-e-na-syd-news_2293838.html 

 

 
 

Текст: Бизнесдама, която се определя като Кралицата на боклука, е изправена 

пред съда в Швеция, обвинена в незаконно изхвърляне на планини от отпадъци, в 

най-голямото досега дело за престъпление срещу околната среда в страната. 

 

Бела Нилсон е един от 11-те души, обвинени в "тежко престъпление срещу 

околната среда". Тя е главен изпълнителен директор на компанията за 

управление на отпадъци NMT Think Pink, която е обвинена в изхвърлянето или 

заравянето на 200 000 тона отпадъци на 21 места в периода 2015-2020 г. 

 

Адвокатите на Нилсон - Фариба Ванкор, и на друг бивш изпълнителен директор 

Лейф-Иван Карлсон твърдят, че отричат да са извършили каквото и да било 

нарушение. 

 

На влизане в окръжния съд в Атунда, северно от Стокхолм, Нилсон отказа да 

отговори на въпросите на репортерите, предаде БГНЕС. 

 

Обвинението 

 

Прокурорите заявиха, че начинът, по който компанията е управлявала неправилно 

отпадъците, е довел до изпускането на вредни нива на канцерогенни химикали, 

олово, арсен и живак във въздуха, почвата и водата. При един от инцидентите 

купчина с отпадъци на Think Pink, намираща се в близост до природен резерват, 

е горяла два месеца, след като се е самозапалила. 

 

Прокурорите твърдят, че NMT Think Pink - която е фалирала през 2020 г., когато Бела 

Нилсон е била арестувана - не е имала "намерение или възможност да 

обработва [отпадъците] в съответствие със законодателството в областта на 

околната среда". Начинът, по който боклукът е бил изхвърлян на площадките, е 

застрашавал "здравето на хората, животните и растителния свят", добавиха те. 

 

Нилсон вече е казвала пред шведските медии, че нейната компания е действала 

в съответствие със закона. 

 

Think Pink е била наемана от строителни компании, общини и частни лица, за да 

изхвърля всичко - строителни материали, електроника, метали, пластмаси, 

дърво, гуми и играчки. Но според шведската птокуратура тя е оставяла купчините 

отпадъци "несортирани" и изоставени. 

 

Всичките 11 обвиняеми отричат да са извършили нарушения. Сред тях е и бившият 

съпруг на Бела Нилсон - Томас Нилсон, чийто адвокат заяви, че като главен 
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изпълнителен директор преди 2015 г. той не е бил начело, когато са били 

извършени предполагаемите нарушения на закона. 

 

Източник: Фокус 

 

Заглавие: Пенчо Милков подаде жалба срещу Наредбата за изчисляване на 

такса битови отпадъци 

 

Линк: https://www.focus-news.net/novini/regioni/Pencho-Milkov-podade-zhalba-

sreshtu-Naredbata-za-izchislyavane-na-taksa-bitovi-otpaduci-2249509 

 

 
 

Текст: Кметът на Община Русе Пенчо Милков и председателят на Общинския 

съвет акад. Христо Белоев подадоха жалба срещу приетата от Министерския 

съвет през април тази година Наредба относно начина за изчисляване на такса 

битови отпадъци. Жалбата беше внесена вчера във Върховния административен 

съд. 

 

С наредбата правителството цели да определи единен ред на национално 

равнище за изчисляване на размера на таксата. Според кмета Пенчо Милков 

обаче, приетият нормативен акт по-скоро създава множество проблеми при 

прилагане на уредбата, отколкото да ги решава. Възникват предпоставки за рязко 

увеличаване на размера на таксата битови отпадъци, което ще се отрази най-

вече на физическите лица, категоричен е кметът. 

 

В подадената жалба са изложени съображения за конкретни противоречия 

между приетата от МС наредба и Закона за местните данъци и такси, както и за 

нарушения в процедурата по приемането ѝ. Освен това наредбата не съдържа 

ясни правила за определянето и изчисляването на основите, които ще формират 

размера на таксата, като общините са изправени пред предизвикателството 

сами да създават решения на местно ниво, което противоречи на идеята за 

унифицирана национална уредба и създава риск от различно третиране на 

жителите в различните общини. 

 

В наредбата са налице и множество пропуски по отношение на специфични 

дейности, свързани със събирането и третирането на битовите отпадъци, се 

посочва още в жалбата. 

 

Кметът обясни, че Община Русе възразява срещу конкретните правила, 

създадени с наредбата, но не и срещу новите принципни положения, залегнали 

в Закона за местните данъци и такси, съгласно който, считано от 1 януари 2025 г., 

размерът на таксата трябва да се определя по принципа "замърсителят плаща“. 

 

Услугите, свързани с отпадъците и чистотата на града, са от най-скъпо 

струващите за данъкоплатци. Затова е редно всеки да понесе финансовата 

тежест от тяхното заплащане спрямо личния си принос. Това обаче следва да се 

случи при ясни правила, които гарантират справедливост и социална 

поносимост, а не чрез механичното разпределение на разходите между 

"ползвателите“, коментира кметът на община Русе. 
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Друг аргумент в жалбата е, че промяната в досегашния ред трябва да се случи 

поетапно във времето, за да се създадат условия местните администрации да 

настроят съществуващите си системи за нейното прилагане. Общините имат 

нужда да подготвят и разяснителна кампания, с която да информират 

населението за промените във формирането на таксата. 

 

Предстои насрочване на заседание за разглеждане на жалбата по същество. 

 

Източник: Фокус 

 

Заглавие: Почистват се терени с отпадъци в "Красна поляна": От Столичния 

инспекторат призоваха гражданите да подават сигнали и да съдействат за 

установяване на нарушителите 

 

Линк: https://www.focus-news.net/novini/regioni/Pochistvat-se-tereni-s-otpaduci-v-

Krasna-polyana-Ot-Stolichniya-inspektorat-prizovaha-grazhdanite-da-podavat-

signali-i-da-sudeistvat-za-ustanovyavane-na-narushitelite-2250007 

 

 
 

Текст: От Столичния инспекторат съобщиха, че е създадена организация с 

фирмата по чистота, днес за пореден път, да се почистят терени с отпадъци, 

натрупани от недобросъвестни граждани до контейнерите и по продължение на 

няколко улици и булеварди.  

 

Предприети са действия за почистване на участък от бул. "Монтевидео“ между ул. 

"Барите“ и бул. "Президент Линкълн“ и ул. "Суходолска“. За целта на събиране на 

нерегламентирано изхвърлените отпадъци са осигурени багери и камион.  

 

След това, екипите на фирмата ще продължат на ул. "Суходолска“. Инспектори 

ще извършат последващ контрол, за да не се допускат подобни нарушения, а 

хората могат да подават сигнали и да съдействат за установяване на 

извършителите на посочените контакти на Столичен инспекторат и на телефона 

на Оперативния център 02 9875555. 
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